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Protokół Nr 15/2012 
z  posiedzenia Komisji ds. Budżetu, Rozwoju Gminy i Bezpieczeństwa 

Publicznego oraz Komisji ds. Edukacji,  Kultury, Sportu, Zdrowia i Spraw 
Społecznych Rady Gminy Ryjewo  z  22 lutego 2012 roku  

 
Lista obecności radnych stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 
 
W posiedzeniu uczestniczyli ponadto: 

1. Pan Józef Gutowski               – Wójt Gminy  
2. Pan Sławomir Słupczyński    - Z-ca Wójta Gminy Ryjewo 
3. Pani Małgorzata Zdunek        – Skarbnik Gminy 
4. Pani Małgorzata Kubic           - Sekretarz Gminy 
5. Pani Dorota Czerkies             – Inspektor ds. obsługi Rady Gminy  
6. Pani Anna Biskupska             - Dyrektor GBP w Ryjewie 
7. Pan Roman Zbróg                  - Dyrektor GOK w Ryjewie 

 
Zebrani postanowili iż posiedzenie poprowadzi Przewodniczący Komisji ds. Edukacji,  
Kultury, Sportu, Zdrowia i Spraw Społecznych, który powitał zebranych na posiedzeniu oraz 
przedstawił tematykę obrad. 

 
Tematyka posiedzenia: 
1. Działalność Gminnej Biblioteki Publicznej oraz  Gminnego  Ośrodka Kultury i jego 

fili w roku 2011.  
2. Informacja z rozliczenia przyznanych w 2011 r. dotacji. 
3. Rozpatrzenie projektów uchwał przygotowanych na sesję. 
4. Sprawy bieżące. 

 

Ad.1. Działalność Gminnej Biblioteki Publicznej oraz  Gminnego  Ośrodka 
Kultury i jego fili w roku 2011.  
 
Informacje na temat działalności GBP w Ryjewie przedstawiła Pani Anna Biskupska –
Dyrektor GBP w Ryjewie. Informacja stanowi załącznik do protokołu.  
 
Pani Anna Biskupska: W roku 2011 GBP zmieniła siedzibę przy czym zyskała nowe 
pomieszczenia o łącznej powierzchni 179,44 m2 oraz nowe wyposażenie w postaci regałów na 
książki, mebli biurowych oraz sprzętu komputerowego. W bibliotece znajduje się obecnie  8 
stanowisk komputerowych dla czytelników oraz trzy stanowiska komputerowe dla 
pracowników. Stan faktyczny księgozbioru wynosi 16.554 pozycje oraz 39 pozycji zbiorów 
specjalnych (audiobooków). W roku 2011 GBP odwiedziło 2472 czytelników. Biblioteka na 
stałe współpracuje przy organizacji imprez kulturalnych z pozostałymi jednostkami 
organizacyjnymi Gminy Ryjewo oraz z Zaułkiem Benowo i Pracownią Regionalną w 
Kwidzynie. W roku 2011 w GBP zorganizowano szereg imprez kulturalnych oraz spotkań i 
zajęć dla dzieci. Największą bolączką w obecnej chwili jest brak dostępu do Internetu. Z 
uwagi na zmianę siedziby, operator nie był w stanie zapewnić dostępu do Internetu w nowej 
siedzibie. Z informacji posiadanych od firmy, która ma dostarczać Internet wiemy, że do 
końca marca ma zostać ostatecznie załatwiona sprawa wykonania odpowiedniego przyłącza.   
 
Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawiona informacje. 



Strona 2 z 6 
 

Informacje na temat działalności GOK przedstawił Pan Roman Zbróg – Dyrektor Gminnego 
Ośrodka Kultury. Informacja stanowi załącznik do protokołu. 
 
Pan Roman Zbróg: Działalność GOK obejmuje świetlicę w Ryjewie oraz w Trzcianie i 
Rudnikach. Jak co roku organizowane były zajęcia dla dzieci i młodzieży, a także spotkania 
dla dorosłych i emerytów. Ponadto oprócz imprez organizowanych w GOK prowadzone są 
również zajęcia zespołów tanecznych, zajęcia wokalne, nauka języka angielskiego, zajęcia 
chóru oraz spotkania Koła Gospodyń Wiejskich oraz emerytów i rencistów. Środki finansowe 
jakie wpłynęły do GOK w Ryjewie z wynajmu sali w Ryjewie wynoszą 14.960,00 zł z sali w 
Trzcianie 2.200,00 zł  a w Rudnikach 1.000,00 zł. Dochody z wynajmu sali w Trzcianie mogą 
wydawać się małe ale wynika to z faktu, iż jest Zarządzenie Wójta, które zwalnia z opłat za 
wynajem sali członków Stowarzyszeń działających na terenie naszej Gminy a prawda jest 
taka, że 95% mieszkańców Trzciana należy do jakiegoś Stowarzyszenia i dlatego te wpływy z 
wynajmu są takie małe. Z problemów jakie nurtują GOK przy świetlicy w Ryjewie jest 
sprawa utrzymania czystości. Niestety grupki osób, które się spotykają w obrębie świetlicy 
robią duży bałagan nie mówiąc już o tym że załatwiają potrzeby fizjologiczne przy alejce. 
 
Pan Sławomir Słupczyński: Jest pomysł by w momencie gdy będziemy korzystać z 
Internetu przesyłanego z masztów usytuowanych na budynkach gminnych, zamontować 
kamery między innymi  przy Gminnym Ośrodku Kultury, boisku leśnym czy budynkach 
Zespołu Szkół  i połączyć je bezprzewodowo z posterunkiem Policji, które będzie miało 
podgląd na bieżąco z tego co się dzieje  i też pomoże w prowadzonych działalna  
prewencyjnych.  
 
Przewodniczący Rady: Działalność GOK w Ryjewie i Rudnikach jest dobra ale niestety w 
Trzcianie cały czas występują problemy. Często organizowane są spotkania  z których 
niestety nic nie wynika, bo konflikt, który tam panuje posunął się zbyt daleko. Podczas 
jednego z ostatnich spotkań  w Trzcianie powiedziałem, że zbyt dużo wymaga się od Rady 
Gminy w kwestii działalności ośrodka, bo tak naprawdę osobą zarządzającą jest Kierownik 
GOK i powinni ze sprawami typu zmniejszenie etatu kierować się właśnie do niego.  
 
Pan Roman Zbróg: Postanowiłem iż od 13 lutego 2012 r. świetlica w Trzcianie czynna 
będzie od godz. 15 do godz. 21 oraz w soboty. Nie zmniejszę wielkości etatu tak jak tego 
chciała grupa mieszkańców bo wydaje mi się, że są potrzeby takie, by jednak cały etat był w 
świetlicy. Zdecydowano tylko zmienić godziny otwarcia świetlicy.  
 
Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawiona informacje. 
 
Ad. 2. Informacja z rozliczenia przyznanych w 2011 r. dotacji. 
 
 Informację przedstawiła Pani Małgorzata Zdunek – Skarbnik Gminy. Informacja stanowi 
załącznik do protokołu. 
 
Pani Małgorzata Zdunek: Dotacje  w roku 2001  przyznano: 
- Gminnemu ośrodkowi Kultury w kwocie 353.267,66 zł; 
- Gminnej Bibliotece Publicznej w kwocie 139.392,00 zł; 
- Niepublicznemu Przedszkolu „Maluszek” w kwocie 313.650,00 zł; 
- Zakładowi Budżetowemu „Pomezania” w kwocie 159.777,00 zł; 
- Gminnemu Uczniowskiemu Klubowi Sportowemu „Bellator” w Ryjewie w kwocie 
46.419,77 zł; 
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Klubowi sportowemu „Rodło” z Trzciana w kwocie 24.908,84 zł; 
- Świetlicy środowiskowej „Zaułek Benowo” w kwocie 57.715,88 zł;  
- Gminnemu Klubowi Sportowemu „Relax” w Ryjewie w kwocie 82.900,00 zł; 
- Straszewskiemu Klubowi Sportowemu „Czarni” w kwocie 18.000,00 zł.  
Wszystkie dotacje zostały rozliczone prawidłowo i w terminie  określonym przepisami. 
Wprowadzono oszczędności w Gminnym Ośrodku Kultury  w 2011 roku, które wyniosły 27 
tyś. zł. Oszczędności te powstały w wyniku zmniejszenia zatrudnienia. Również w Gminnej 
Bibliotece Publicznej przekazano o 2.005,74 zł mniejszą dotację niż planowano. Wysokość 
dotacja przekazywanej Niepublicznemu Przedszkolu „Maluszek” obliczana jest na podstawie 
ilości dzieci uczęszczających do przedszkola.  
 
Ad.3. Rozpatrzenie projektów uchwał przygotowanych na sesję. 
 
- Projekt uchwały w sprawie rozstrzygnięcia o wyodrębnieniu w budżecie gminy Ryjewo na 
rok 2013 środków stanowiących fundusz sołecki przedstawił Wójt Gminy Józef Gutowski: Są 
to środki, które przekazywane są sołectwom na funkcjonowanie oraz rozwój wsi.  
 
Radna Barbara Wolak: Ile rocznie środków jest przekazywanych na ten cel i co do tej pory 
było wykorzystane z tych środków, bo może okaże się, że jest to wcale nie potrzebne? 
 
Pan Sławomir Słupczyński: Rocznie jest to kwota ok. 140 tyś. zł, a o tym co będzie w 
danym sołectwie robione decydują mieszkańcy na zebraniu wiejskim, i tak do tej pory 
wykonano min. altanę przy placu zabaw w Mątowskich Pastwiskach, zakupiono wyposażenie 
łącznie z nagłośnieniem, meblami kuchennymi i drobnymi grami dla dzieci do świetlicy 
wiejskiej w Rudnikach. W każdym sołectwie modernizowane są z tych środków drogi 
gminne, kilka wsi zrobiło również nowe chodniki. Gdyby nie ten fundusz to pewnie wielu 
rzeczy byśmy nie zrobili a dodatkową motywacją do tego by fundusz ten był w naszej gminie 
jest to, że corocznie Urząd Marszałkowski zwraca nam 30% wydanych środków.  
 
Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały. 
 
-  Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XLIII/302/10 Rady Gminy Ryjewo z 
dnia 25 maja 2010 r. w sprawie zasad otrzymywania i wysokości zryczałtowanej diety 
przysługującej sołtysom Gminy Ryjewo przedstawiła Pan Józef Gutowski: Uchwała ta 
dotyczy zmiany diety jednego  sołtysa Sołectwa Watkowice. Zmiana ta związana jest z tym, 
iż przy ostatniej podwyżce diet w 2010 roku poprzedni Sołtys Watkowic  z uwagi na nie 
wywiązywanie się ze swoich obowiązków nie otrzymał podwyżki. Od roku jest nowy Sołtys, 
do którego pracy nie ma zarzutu dlatego też proponujemy, by otrzymywał dietę w takiej 
wysokości jak pozostała część sołtysów.  
 
Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały.  
 
-  Projekt uchwały w sprawie zarządzenia konsultacji z mieszkańcami Sołectwa Benowo 
odnośnie przekazania na podstawie umowy  darowizny budynku po byłej szkole podstawowej 
w Benowie Stowarzyszeniu Eko-Inicjatywa ul. Miłosna 1 w Kwidzynie, przedstawił Pan 
Józef Gutowki: Uchwała ta jest konsekwencją spotkania z Panią Ewą Romanow – Pękal 
podczas posiedzeń komisji w m-cu listopadzie, podczas, którego Stowarzyszenie wystąpiło z 
wnioskiem o pomoc przy utrzymaniu ośrodka. Z uwagi na fakt, iż jest to ważne miejsce dla 
społeczności, uważamy, iż podjęcie jakiekolwiek decyzji musi zostać poprzedzone 
zasięgnięciem opinii społeczeństwa w tej sprawie. Rada Gminy musi powołać komisję, która 
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zajmie się przeliczeniem głosów i spisaniem protokołu z konsultacji. Nasza propozycja jest 
taka by w komisji zasiadł Pan Sławomir Słupczyński- Zastępca Wójta oraz dwóch radnych. 
Najlepszy wyjściem byłoby udział radnych z terenu w którym odbywać się będą konsultacje 
czyli by był to radny Jan Koczara oraz radny z okręgu Nr 1 obejmującego teren konsultacji 
który zostanie wybrany w wyborach uzupełniających 26 lutego 2012 r. 
 
- Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały. 
 
- Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXVIII/260/09 Rady Gminy Ryjewo z 
dnia 25 listopada 2009 roku w sprawie zmiany  Uchwały  Nr XX/162/08 Rady Gminy 
Ryjewo z dnia 29 maja 2008 roku w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy 
Ryjewo do stowarzyszenia Powiślańska Lokalna Grupa Działania przedstawił Pan Józef 
Gutowski: Zmiana ta dotyczy podwyższenia  składki członkowskiej z 40 na 50 gr liczonej od 
jednego mieszkańca. Całkowita kwota roczna wynosi niecałe trzy tysiące złotych. Dzięki 
członkostwu w tej organizacji mamy możliwość otrzymywania dofinansowania do 
realizowanych na terenie naszej gminy inwestycji. 
 
- Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały.  
 
- Projekt uchwały w sprawie dokonania zmian w treści załącznika do Uchwały Nr  
XVIII/137/08  Rady Gminy Ryjewo z dnia 12 marca 2008 roku w sprawie zatwierdzenia 
Planu Odnowy Miejscowości Ryjewo na lata 2008-2015  przedstawił Pan Józef Gutowski: 
Zmiana tej uchwały dotyczy dopisania w Planie Odnowy Miejscowości Ryjewo inwestycji 
polegającej na wybudowaniu za budynkiem Przedszkola „Maluszek” placu zabaw z którego 
korzystać będą mogły dzieci ze szkoły podstawowej. Niestety przy szkole podstawowej nie 
ma miejsca na wybudowanie takiego placu a z uwagi na fakt iż Urząd Marszałkowski po raz 
ostatni ogłosił nabór wniosków do projektu, który finansuje w 80% budowę placu zabaw, 
zdecydowaliśmy, iż należy taką szansę wykorzystać. Jednym z wymogów tego konkursu jest 
wpisanie tej inwestycji do Planu Odnowy Miejscowości. 

- Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały.  
 
- Projekt uchwały w sprawie dokonania zmiany treści uchwały Nr XXV/196/05 Rady Gminy 
Ryjewo z dnia 30 marca 2005 r. w sprawie regulaminu udzielania pomocy materialnej o 
charakterze socjalnym przedstawił pan Józef Gutowski: Uchwała ta dotyczy rezygnacji z 
dotychczasowych kryteriów przyznawania stypendiów socjalnych, które uniemożliwiały nam 
wydatkowanie otrzymywanych z państwa środków na ten cel w 100%. Kryteria które do tej 
pory były brane pod uwagę uzależniały wysokość otrzymywanego stypendium od wielkości 
dochodów. W związku z tym Gmina musiała część środków przyznanych na wypłatę 
stypendiów socjalnych zwracać do Urzędu Wojewódzkiego. Chcemy teraz zmienić zasady i 
przyznawać wszystkim, którzy się kwalifikują do stypendium socjalnego maksymalną kwotę.  
 
- Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały.  
 
- Projekt uchwały w sprawie  uchwalenia „Wieloletniego Programu Gospodarowania 
Mieszkaniowym Zasobem Gminy Ryjewo na lata 2012 –2016 „ przedstawiła Pani Małgorzata 
Kubic: Zgodnie z ustawą należy co pięć lata uchwalać zaktualizowany program 
gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy, w którym zgodnie z ustawą należy 
wskazać prognozę dotycząca wielkości oraz stanu technicznego posiadanych przez gminę 
lokali a także analizę potrzeb oraz planów remontowych.   



Strona 5 z 6 
 

 
-  Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały.  
 
- Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XIII/85/11 Rady Gminy Ryjewo z dnia 27 
grudnia 2011 roku w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Ryjewo na 
lata 2012-2024 przedstawiła Pani Małgorzata Zdunek: Zmiany wprowadzone w tej uchwale 
dotyczą omyłkowego wprowadzenia błędnej kwoty w pozycji wydatki ogółem i wydatki 
bieżące. Prawidłowo kwota ta jest zwiększona o 100 tyś. zł.  

- Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały. 
 
- Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XIII/84/11 Rady Gminy Ryjewo z dnia 27 
grudnia 2011 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2012 przedstawiła Pani 
Małgorzata Zdunek: Otrzymaliśmy informacje z Regionalnej Izby Obrachunkowej iż do 
uchwały budżetowej jesteśmy zobligowani wprowadzić dodatkowy załącznik dotyczący 
planu finansowego dochodów związanych z realizacją zadań z zakresu administracji rządowej 
oraz innych zadań zleconych ustawami, które podlegają przekazaniu do budżetu państwa na 
2012 rok.  

Ad. 4 Sprawy bieżące. 
 
Pan Józef Gutowski: Do urzędu Gminy wpłynęło pismo Pana Luberdy dotyczące kupna 
działki gminnej położonej w Benowie. Jest to działka o pow. 0,26 ha więc może 
korzystniejszy byłby podział tej działki i sprzedanie nie jednej a dwóch.  
 
Radny Roman Szaflik: Możliwe, że chodzi o kupno działki pod budowę domu ale może 
warto porozmawiać i zapytać czy w przypadku podziału wnioskodawca chciałby kupić 
mniejszą pow. 
 
Pan Józef Gutowski: Jeśli dojdzie do ewentualnej sprzedaży to i tak będzie ona sprzedawana 
jako działka budowlana. 
 
Radna Barbara Wolak: Należy zrobić wycenę i zobaczyć czy ten Pan nadal będzie chciał ją 
kupić i ewentualnie porozmawiać o podziale.  
 
Pan Sławomir Słupczyński: Wpłynęło pismo dyrektora ZS w Ryjewie dotyczące wsparcia 
finansowego zakupu oleju opałowego. Z wyliczeń przedstawionych przez Dyrektora placówki 
wynika, iż na obecny sezon grzewczy zabraknie ok. 55 tyś. zł. Pani Skarbnik przeanalizowała 
budżet i z uwagi na fakt, iż zmieniono zasady finansowania zasiłków w Gminnym Ośrodku 
Pomocy Społecznej, powstały oszczędności, które po wyrażeniu przez Radę zgody zostałyby 
przekazane do ZS na zakup oleju. 
 
-Członkowie komisji wyrazili zgodę na wprowadzeni   tych zmian do budżetu. 
 
Pan Sławomir Słupczyński: wpłynęło pismo z OSP Straszewo dotyczące zakupu samochody 
strażackiego za 16 tyś. zł z miejscowości Wierzno Wielkie w gminie Frombork. OSP  
Straszewo jest gotowe na ten cel zrezygnować z zaplanowanych w budżecie zadań, które 
opiewają na kwotę ok. 5 tyś. zł.  
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Radny Roman Szaflik: Należałoby sprawdzić dokładnie stan techniczny tego samochodu bo 
za chwile się okaże, że będzie trzeba przeznaczyć dodatkowe środki na jego remont.   
 
Radny Zbigniew Reducha: Trzeba też pamiętać że samo kupienie auta to nie wszystko 
później trzeba jeszcze to auto utrzymać.  
 
Radny Bogdan Barcik: Należy pochwalić inicjatywę OSP i fakt, że chcą przeznaczyć swoje 
środki na ten cel. 
Radny Andrzej Barcik:  Należy się dobrze zastanowić czy mamy skąd wziąć te brakujące 11 
tyś zł? 
 
Pani Małgorzata Zdunek: Na chwilę obecną nie mamy żadnych środków, które moglibyśmy 
przeznaczyć na ten cel.  
 

Wobec wyczerpania porządku posiedzenia Przewodniczący Komisji podziękował 
wszystkim za udział w spotkaniu i zamknął posiedzenie.  

 
 

Na tym protokół zakończono. 
                                                                         Przewodnicząca Komisji 

                                                                    Barbara Wolak 
                                                                   Andrzej Barcik 

 
 

 


